
 

 

 

 

 

 

Geachte mevrouw Janssen, 

 

U hebt het college op 18 april 2019 artikel 41 vragen gesteld. Deze vragen gaan over de 

beëindiging van het SOA spreekuur door de GGD. In deze brief beantwoorden ik uw vragen 

puntsgewijs.  

 

1. Bent u het met de SP eens dat volksgezondheid nooit ondergeschikt gemaakt mag 

worden aan personeelsproblemen? 

 

Ik ben het met u eens dat de volksgezondheid niet ondergeschikt mag worden aan 

personeelsproblemen. Echter, de huidige praktijk wijst uit dat dit op het moment een lastig te 

halen streven is, als we ook de kwaliteit van de dienst van voldoende niveau willen houden. 

De GGD verleent diensten rond seksuele gezondheid voor mensen uit risicogroepen, zoals 

mannen die seks hebben met mannen, sekswerkers en mensen die klachten hebben. Het Rijk 

betaalt de kosten en onze klanten kunnen terecht in Tilburg, Den Bosch en Uden. Een van 

deze diensten is het spreekuur voor klanten met een seksueel overdraagbare aandoening 

(soa). Hiervoor kan die klant ook bij de huisarts terecht. Vaak kiest hij/zij voor de GGD: 

anoniemer en gespecialiseerde artsen en verpleegkundigen. 

Enkele weken geleden zat de GGD, vrij plotseling, zonder hun drie soa-artsen. De GGD 

probeerde dit op te lossen door andere artsen en verpleegkundigen in te zetten, maar dat 

lukte onvoldoende. De GGD heeft geprobeerd om de medische soa-spreekuren door te laten 

gaan, met de GGD-artsen infectieziekten als medische achterwacht voor de soa-

verpleegkundigen. Dat bleek te kwetsbaar. Volgens de medisch strategisch arts/adviseur was 

deze oplossing medisch niet verantwoord. De GGD kan hiermee niet voldoen aan de 

kwaliteitseisen die gelden. In het belang van de cliënten is dit advies opgevolgd. De werving 

en selectie voor nieuwe artsen seksuele gezondheid is op tijd gestart, maar had tot aan het 

genomen besluit nog geen kandidaten opgeleverd. De spanning op de arbeidsmarkt is enorm. 

GGd HvB hoort dit ook van hun collega GGD-en en van het RIVM (subsidieverlener voor de 
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medische soa-spreekuren): dit probleem speelt landelijk. 

Op dit moment kan de GGD dus niet voldoen aan de kwaliteitseisen van de soa-spreekuren 

omdat ze te weinig gespecialiseerde artsen hebben. Dat leidde tot de moeilijke keuze bij GGD 

om de spreekuren tijdelijk stop te zetten, totdat zij het weer de kwaliteit van de soa-

spreekuren kunnen garanderen. 

 

2. Bent u het met de SP eens dat de GGD extra middelen in moet zetten om dit 

probleem op te lossen? Zo ja, wat is uw inzet als lid van het DB om op korte termijn 

dit probleem aan te pakken? 

 

Natuurlijk doet de GGD er alles aan om de SOA-spreekuren zo snel mogelijk weer te kunnen 

aanbieden. De GGD HvB heeft hulpvragen uit staan bij hun collega GGD-en en ziekenhuizen 

en hen gevraagd of zij een arts seksuele gezondheid uit kunnen lenen aan de GGD HvB. 

Mogelijk dat dit nog iets gaat opleveren. Zij werken erg goed mee, maar hebben echter ook zij 

hebben last van een krappe bezetting. De GGD heeft inmiddels wel een nieuwe arts in dienst 

kunnen nemen die - na een opleiding - aan de slag kan. Op 3 mei liet de GGD weten dat de 

soa-spreekuren in mei weer open gaan. De spreekuren voor jongeren en de FIOM-gesprekken 

gaan intussen gewoon door. 

 

3. Vind u dat dit z.s.m. moet gebeuren zodat de huisartsen niet overbelast gaan 

worden. 

 

De GGD heeft voor het doorvoeren van het besluit over het tijdelijk stopzetten van de soa-

spreekuren hun klanten geïnformeerd over oplossingen. Huisartsen ontvingen een bericht en 

na afstemming met de huisartsenvereniging nog een mail met uitleg. Bij huisartsen leidde het 

stopzetten van de soa-spreekuren tot onrust en boosheid. Zij hebben vooral vragen over de 

behandeling met PreP : een voorbehoedsmiddel tegen HIV, voor mannen die onveilige seks 

hebben met andere mannen. Hiermee behandelt de GGD op dit moment 18 klanten. De GGD 

zocht contact met al die klanten en vonden een alternatief voor hun behandeling. Als 

huisartsen nu een klant krijgen die met PrEP wil starten, kunnen ze hem doorverwijzen naar 

de HIV-poli van het Elisabeth Tweesteden Ziekenhuis in Tilburg. Zij weten dat er vragen 

kunnen komen en kunnen nieuwe klanten opvangen. Bij andere vragen kunnen klanten altijd 

contact opnemen met de GGD. Inmiddels heeft de GGD een overleg gehad met de 

huisartsenvereniging om te bespreken hoe zij de onrust hadden kunnen voorkomen en hoe ze 

de onderlinge afstemming beter kunnen organiseren. 

De GGD gaat daarnaast aan de slag met het gedetailleerder uitschrijven van de medische 

werkprocessen van het team seksuele gezondheid zodat artsen uit andere teams en/of van 

andere GGD-en makkelijker als medische achterwacht kunnen dienen voor de 

verpleegkundigen. Hier heeft de GGD een paar weken voor nodig.  

https://fiom.nl/
https://aidsfonds.nl/over-hiv-aids/wat-is-prep/
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Met vriendelijke groet, 

Burgemeester en wethouders van Oss. 

 

 

 

 

 Thijs van Kessel, Wethouder Zorg en Welzijn  

 


